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Z á p i s n i c a   z 10. zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Richnave,  

ktoré sa uskutočnilo 30.10 2023 o 16.00 hod. v zasadacej miestnosti Obecného úradu 

v Richnave 

Prítomní: Peter Biroš starosta obce 

Poslanci obecného zastupiteľstva: Anna Čechová, Mgr. Jozef Horváth, Bohuš Klempár, Mária 

Macejková, Peter Matuščák, Ľuboš Ondáš, Marek Papcun, Ján Richnavský, Milan Richnavský.  

Ostatní prítomní: podľa prezenčnej listiny.  

Rokovanie Obecného zastupiteľstva v Richnave otvoril a viedol starosta obce p. Peter 

Biroš Privítal prítomných. Podľa podpísanej prezenčnej listiny celkového počtu 9 poslancov, 

prítomných 9 poslancov a skonštatoval, že obecné zastupiteľstvo je uznášaniaschopné. 

 

1. Otvorenie rokovania,  určenie overovateľov a zapisovateľov zápisnice, voľba návrhovej 

komisie  

Starosta obce p. Peter Biroš navrhol za overovateľov zápisnice poslanca: Ľuboša 

Ondáša, Annu Čechovú. Za zapisovateľku určil p. Mgr. Bačovú. Starosta obce dal hlasovať za 

predložený návrh. 

Obecné zastupiteľstvo v Richnave 

schvaľuje  

za overovateľov zápisnice poslancov: Ľuboš Ondáš, Anna Čechová 

Za zapisovateľku určuje: Mgr. Vieru Bačovú 

Za predložený návrh hlasovali poslanci: Anna Čechová, Mgr. Jozef Horváth, Bohuš 

Klempár, Mária Macejková, Peter Matuščák, Ľuboš Ondáš, Marek Papcun, Ján Richnavský, 

Milan Richnavský. Proti: 0 Zdržali sa hlasovania: 0 

 

- Voľba návrhovej komisie 

Starosta obce p. Peter Biroš predložil návrh, aby návrhová komisia pracovala v zložení: p. 

Marek Papcun - predseda, členovia - Bohuš Klempár, Mgr. Jozef Horváth. Starosta obce dal 

hlasovať za predložený návrh. 

Obecné zastupiteľstvo v Richnave 

 Volí  

návrhovú komisiu v zložení: p. poslanec Marek Papcun   

členovia: Bohuš Klempár  

                Mgr. Jozef Horváth  
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Za predložený návrh hlasovali poslanci: Anna Čechová, Mgr. Jozef Horváth, Bohuš 

Klempár, Mária Macejková, Peter Matuščák, Ľuboš Ondáš, Marek Papcun, Ján Richnavský, 

Milan Richnavský. Proti: 0 Zdržali sa hlasovania: 0 

 

2. Schválenie programu rokovania 

Program zasadnutia bol predložený v pozvánke. Starosta obce dal hlasovať 

o zverejnenom programe 10. rokovania OZ v Richnave.   

Obecné zastupiteľstvo v Richnave  

schvaľuje  

program 10. zasadnutia obecného zastupiteľstva v Richnave podľa predloženého písomného 

návrhu.   

Za predložený návrh hlasovali poslanci: Anna Čechová, Mgr. Jozef Horváth, Bohuš 

Klempár, Mária Macejková, Peter Matuščák, Ľuboš Ondáš, Marek Papcun, Ján Richnavský, 

Milan Richnavský. Proti: 0 Zdržali sa hlasovania: 0 

 

Starosta obce p. Peter Biroš vyzval poslancov, má niekto návrh na doplnenie bodu 

rokovania OZ? Žiadny z prítomných poslancov OZ nepredložil návrh na doplnenie bodu 

rokovania.  

Starosta obce Peter Biroš podal návrh na doplnenie bodu rokovania Informácia – 

elektronické úradné tabule, redizajn webovej stránky obce. 

Obecné zastupiteľstvo v Richnave  

schvaľuje  

doplnenie bodu rokovania 10. zasadnutia obecného zastupiteľstva v Richnave 

Informácia – elektronické úradné tabule, redizajn webovej stránky obce. 

 

Za predložený návrh hlasovali poslanci: Anna Čechová, Mgr. Jozef Horváth, Bohuš 

Klempár, Mária Macejková, Peter Matuščák, Ľuboš Ondáš, Marek Papcun, Ján Richnavský, 

Milan Richnavský. Proti: 0 Zdržali sa hlasovania: 0 

 

3. Dopyty poslancov OZ 

Starosta obce  p. Peter Biroš otvoril rozpravu k tomuto bodu programu.  

Mgr. Horváth – zimné obdobie sa blíži máme tu hliadky. Navrhujem napísať list na 

Železnice SR a prenajať čakáreň na stanici, aby tam bolo zriadené stanovište pre MOaPS. Tým 

pádom by tam bol poriadok, mali by sa kde schovať. Biroš – ako by boli zabezpečované energie, 

vykurovanie? Mgr. Horváth – je to potrebné riešiť spôsobom prenájmu. Elektromer tam je, 

neviem, či by ŽSR chceli ísť do prenájmu priestorov čakárne. Kde boli pokladne, máme káblové 

zariadenie. V priestore čakárne by to možné bolo, podľa mňa. Biroš – nie sú tam žiadne 

vykurovacie telesá. Je tam ako v chladničke. Macejková – nebola by lepšia unimobunka, ako 

sme sa o tom už bavili? Biroš - budem to riešiť, v zmysle toho, či nám refundujú náklady 
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za prenájmom priestorov. Mám to poznačené, už sme o tom diskutovali. Veci môžeme riešiť 

priebežne. Doteraz nemáme podpísanú zmluvu. Beží už druhý mesiac. Vždy to tak dlho trvá, 

pokiaľ nám podpíšu zmluvu. Oblečenie už majú. To stálo tiež nemalé peniaze. Telefóny nám 

je potrebné zabezpečiť. Ďalej nevieme, či nám to vôbec schvália. Dnes nie je isté nič. Budeme 

sa dopytovať, či môžeme riešiť veci mimoriadne súvisiace s činnosťou MOaPS. Mgr. Horváth 

– hovorím o tom, že je to opustená zastávka.  Je tam veľký neporiadok na železničnej zastávke, 

cestujúca verejnosť víta, že sú hliadky MOaPS tam. Bola by dobrá taká denná miestnosť pre 

nich. Jasné, že sa treba pýtať, aká je možnosť napojenia  na 300 kW, topné teleso. Keď kúpime 

unimobunku čo s ňou? Kde ju umiestnime. Tiež je tam potrebné dotiahnuť el. energiu. Biroš – 

obec ako taká nemôže investovať do cudzieho majetku. Mgr. Horváth – ja hovorím o prenájme. 

Biroš – naposledy, keď tu bol pán so ŽSR na pracovnom stretnutí povedal, že táto stavba ide 

dole. Mgr. Horváth – ja hovorím o tom, ak by sa to dalo.  Sú to stavby, ktoré železnica nepredá, 

keď budú riešiť koridor, museli by to opäť vykúpiť. Ak nechceme ísť do toho, tak nie. Biroš – 

ja nehovorím, že nie, môžeme sa informovať na ŽSR. Ja som bol na tom, že si sa už niekoho 

pýtal. Mgr. Horváth – vyzveme správu majetku ŽSR p. Pindrocha. Richnavský Milan – nebolo 

by lepšie dať tam pec na tuhé palivo. Macejková – vždy tam bola. Pokladníčky prikladali. 

Konfrontácia názorov. Biroš – rozprávali sme o unimobunke, kontajner, ktorý položíš na 

zhutnenú plochu a zavedieš kábel z verejného osvetlenia. Macejková – jedná sa nám len 

o zimné obdobie. Biroš – na čo je nám prenajať priestor 70 m2. Budeme to riešiť keď bude 

podpísaná zmluva. Richnavský Milan – je potrebný pozemok, kde sa unimobunka stáť. Je 

pozemok, kde by to mohlo byť umiestnené? Čechová – dole na OcÚ by sa nemohli zohriať? 

Konfrontácia názorov. Čechová Anna – najideálnejšie by to bolo v blízkosti železničnej 

zastávky, tam v centre. Macejová – tam pod železničným mostom. Richnavský Milan – je tam 

obecný pozemok? Biroš – s časti je tam ochranné pásmo, cirkevné, obecné, štátne, urbárske. 

Mgr. Horváth – ja verím, že sa niečo nájde. Macejková – prenájom musíš platiť, každý mesiac. 

Konfrontácia názorov.   

Čechová Anna – chcem poďakovať p. starostovi a všetkým, čo robili na cintoríne. 

vyčistili cintorín. Ďalej je možné v štátny sviatok zabezpečiť hliadky pri cintoríne počas 

sviatkov Všetkých svätých a Pamiatky zosnulých. Biroš – budem to riešiť s personálnou, ako 

sa to dá ošetriť. Myslím si že to bude potrebné zabezpečiť komplet celú obec. Dnes som to 

komunikoval s MOaPS, aby sa rozdelili. Čechová – brány sú krásne urobené. Richnavský Ján 

– tuje sú ostrihané. Biroš - tá brána je urobená provizórne, musíme to riešiť inak dispozične, 

dokončíme. Čechová – keď si uvedomíme v akom to bolo stave. Biroš – stihlo sa to len tak, 

tak. Macejková - je to super, perfektne urobené. Keď idem okolo stromov nemusím sa zohnúť. 

Mgr. Horváth – nedá sa dohodnúť so správcom skládky dreva p. Kaľavským, vysypať 

makadamom, blato sa vynáša na cestu, vyzerá to tam katastrofálne. Mláky sú tam po kolená. 

Macejová – má to vôbec prenajaté? Mgr. Horváth - ja neviem, aký vzťah tam existuje. Je 

potrebné to upraviť. Ani auto sa tam nevytočí. To nie je iba jeho. Všetko je tam vyjazdené. 

Biroš – bolo tam obratisko pre autobusy. Mgr. Horváth – ja neviem aký vzťah tam existuje či 

medzi železnicou, obcou, alebo súkromným vlastníkom pozemku. Užíva našu miestnu 

komunikáciu. Sú to ťažké kubíky dreva. Bolo by dobré, ak by to aspoň vysypal makadamom, 

kvôli otočeniu sa na stanici, ak je parkovisko obsadené ak idem niekoho odviesť na stanicu. 

Richnavský Ján – je to potrebné riešiť s majiteľom pozemku, aby táto skládka bola 

premiestnená. Mgr. Horváth – pekne s ním je potrebné jednať. Osloviť majiteľa pozemku, aby 
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to tam upravil. Jedná sa mi o ľudí, obyvateľov, aby sa mali kde otočiť s autom. Pri stanici nie 

je žiadne parkovisko. Je tam mláka, ako jedno veľké jazero. Macejková – to tak hrozne to tam 

vyzerá. Biroš – dobre, opýtame sa, dá sa tam dopravná značka zákaz vjazdu motorovým 

vozidlám nad 20 t. Konfrontácia názorov. Papcun – je to verejná komunikácia. Je potrebné 

zistiť, či má k tomu to pozemku právny vzťah, či vlastník, či prenájaté. Ďalej ho môžeme 

vyzvať, aby spolufinancoval opravu miestnej komunikácie. Richnavský Milan, nemôžeš tam 

osadiť dopravnú znaku zákaz vjazdu motorovým vozidlám nad 3,5 t, lebo tam nebudú chodiť 

smetiari. Konfrontácia názorov. Richnavský Milan – jednať v tom mene, aby zabezpečil 

čistenie miestnej komunikácie. 

 

4.  Kontrola plnenia uznesení OZ  

 

Materiál bol písomne doručený. Starosta obce  p. Peter Biroš otvoril rozpravu k tomuto 

bodu programu. Kontrolór obce JUDr. Ing. Kandrik LLM. pripravil správu z výsledku 

vykonanej kontroly plnenia uznesení Obecného zastupiteľstva obce Richnava vyplýva, že na 9. 

zasadnutí zo dňa 5.10.2023 sa prijalo celkovo 12 uznesení, z ktorých 12 uznesení bolo 

splnených. Uznesenia zo zasadnutia boli podpísané starostom obce v termíne podľa § 12 ods. 

10 zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov. Pozvánky, 

zápisnice, uznesenia boli zverejnené na webovom sídle obce.  Hlasovania sú súčasťou zápisníc. 

Vykonanou kontrolou neboli v kontrolovanom subjekte zistené nedostatky. Starosta obce 

požiadal predsedu návrhovej komisie predniesol návrh na uznesenie. Predseda návrhovej 

komisie predniesol návrh na uznesenie 

Obecné zastupiteľstvo v Richnave 

berie na vedomie 

Správu o plnení uznesení z 9. zasadnutia Obecného zastupiteľstva obce Richnava. 

 

Za predložený návrh hlasovali poslanci: Anna Čechová, Mgr. Jozef Horváth, Bohuš 

Klempár, Mária Macejková, Peter Matuščák, Ľuboš Ondáš, Marek Papcun, Ján Richnavský, 

Milan Richnavský. Proti: 0 Zdržali sa hlasovania: 0 

 

5. Komunitný plán sociálnych služieb obce Richnava na roky 2023-2030 

 Materiál bol písomne doručený. Starosta obce  p. Peter Biroš otvoril rozpravu k tomuto 

bodu programu. Starosta obce odovzdal slovo predsedovi rozvojovej komisie. Mgr. Horváth – 

komunitný plán sa rodil ťažko. K samotnému plánu sme mali 2 zasadnutia rozvojovej komisie, 

dohodli sme sa aby si každý plán naštudoval, pripravil pripomienky, ktoré vyhodnotíme. Prišli 

sme s pripomienkami. Chcem sa poďakovať Ing. Javorskej a p. Salugovej, dôsledne sa 

pripravili, každú jednu oblasť sme prešli, úvod, komunitnú časť, život v obci, rómsku otázku, 

prehodnotili, doplnili, čo tam nemá byť sme vypustili, každej otázky sme sa dotkli. Fakt sme 

na tom poctivo pracovali. Môžem, ako predseda uvedený plán KS odporúčať obecnému 

zastupiteľstvu prijať. Verím, že ste si tento obsiahli materiál preštudovali. Neviem, či máte 

k tomu pripomienky. Na dopyty bola vyzvaná aj obec, občania obce. Od občanov sme neprijali 

žiadne pripomienky od občanov. Spracovali sme naše pripomienky, ktoré mali členovia RK. 

Môžem len odporučiť to prijať. Klempár Bohuš – chcel by som sa informovať či sa deje 
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ohľadom Rozvojových tímov.  Mgr. Horváth – rozvojové tímy tam riešené neboli, len 

komunitný plán sociálnych služieb. Biroš – bol si na rozvojovej komisii? Klempár - iba na 

jednom zo zasadnutí. Na to druhé zasadnutie mi nebola doručená pozvánka. Mgr. Horváth – 

daj mi kontakt na seba. Klempár – p. starosta má. Biroš – bol si na zasadnutí a vedel si, že sa 

bude prejednávať Plán KS o týždeň v pondelok. Nebol som doma. Prišiel som až o 16.30 h. 

Starosta obce požiadal predsedu návrhovej komisie predniesol návrh na uznesenie. Predseda 

návrhovej komisie predniesol návrh na uznesenie 

Obecné zastupiteľstvo v Richnave 

schvaľuje 

Komunitný plán sociálnych služieb obce Richnava na roky 2023-2030 

 

Za predložený návrh hlasovali poslanci: Anna Čechová, Mgr. Jozef Horváth, Bohuš 

Klempár, Mária Macejková, Peter Matuščák, Ľuboš Ondáš, Marek Papcun, Ján Richnavský, 

Milan Richnavský. Proti: 0 Zdržali sa hlasovania: 0 

 

6. Informácia – elektronické úradné tabule, redizajn webovej stránky obce 

 

Materiál bol písomne doručený. Starosta obce  p. Peter Biroš otvoril rozpravu k tomuto 

bodu programu. Biroš – elektronické úradné tabule sme riešili na 6. zasadnutí rozvojovej 

komisie. Dohodli sme sa, že to predložíme na rokovanie OZ, aby ste vedeli o čo sa jedná. Jedná 

sa o elektronickú tabuľu umiestnená pred OcÚ o veľkosti 44-50 palcov. Je to určené pre 

občanov, obyvateľov obce, kde si vedia naklikať 24 hod. denne 7 dni v týždni informácie. Bola 

tam jedna výhrada, že si tam budú ťukať na internet. Prístup na internet tam nie je. Informácie 

je možné získať, len kde ho pustí táto stránka. Všetky informácie, veci ktoré sú zverejnené na 

webovej stránke obce sú prenášané na túto elektronickú tabuľu. Nie je to lacná záležitosť. Bol 

názor, aby sme išli na klasické magnetové tabule, je to ponuka, kde a ako to sa dá nainštalovať. 

Naša webová stránka obsahuje zastarane moduly. Bol som požiadaný, aby som to dal 

prerokovať poslancom OZ.  Čo musí, nemusí obec zverejňovať. Redizajn musíme urobiť podľa 

zákona 221 o voľnom prístupe k informáciám.  Stretli sme sa s týmto niekedy? Mgr. Horváth 

– u nás to beží. Sú to také televízory, kde je nainštalovaný taký softvér pre cestujúcu verejnosť. 

U nás to beží normálne. Papcun – bude tam nainštalovaná mapa Richnavy a okolia, aby turista 

sa vedel zorientovať v našej obci. Biroš – jedná sa o komunikáciu s dotyčným poskytovateľom, 

ktorý robí redizajn. Jednoducho sú tam nainštalované okienka, kde sa môže dozvedieť 

o organizáciách atď. Ty si klikneš a nájdeš tam všetko. Konfrontácia názorov. Biroš – obec 

Slovinky majú, neviem, aká tam bola reakcia na to. Kolega rozpráva, že sa to im osvedčilo. 

Richnavský Ján – myslíš nainštalovať aj pri MŠ, aj pri kostole. Biroš - ja som plánoval tu pri 

úrade pri Cenkom, pod kamerou, nemal by byť s tým problém, je to zabezpečené sklom voči 

vandalizmu. Je riešená aj údržba tohto zariadenia. Mgr. Horváth – z čoho to bude financované? 

Biroš – jedná sa o informáciu, či to dávame do rozpočtu budúceho roku. Mgr. Horváth – jedná 

sa o 12 tis. €. Ja si myslím, že by sme mohli inde investovať. Ja v tom prínos nevidím. Macejová 

– prenájom nie je lacnejší? Mgr. Horváth – menšiu obrazovku by som neriešil. Jednoducho je 

to pri menšej 8 tis. + bižutéria, tak to tiež bude stáť 12 tis. €. Ja neviem, či je to až tak potrené, 

je to dobrá vec, ale na druhej strane je potrebné riešiť iné veci. Cestu ku M. Magdaléne, veci 
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v osade, resp. pol kanála, chodník na Záhumní. Klempár – sú to peniaze vyhodené do luftu.  

Papcun – tá menšia tabuľa, koľko by vyšla. Mgr. Horváth tiež 8 tis.€. Biroš – je to len ponuka 

na obec. Je to v rámci budúceho rozpočtu na nasledujúci rok. Chcem vedieť áno, alebo nie. Vy 

musíte o tom rozhodnúť. Mgr. Horváth 32 palcová je malá je to uhlopriečka 66. My na železnici 

inštalujeme minimálne 100 až 120 uhlopriečka. Biroš – ak sa rozhodnete, že nie, aj tak budeme 

musieť kúpiť úradnú tabuľu pred OcÚ. Mgr. Horváth – ja by som odporúčal hliníkové profily. 

Sú to pekné tabule. Miesto je v poriadku. Ja prínos v elektronickej úradnej tabuli nevidím. Tí 

mladší, ktorí ovládajú internet tu určite neprídu. Tí starší to vôbec nepotrebujú. A pre koho? 

Macejková – nie je to zlé, ale je potrebné riešiť iné veci. Biroš – bol tu dopyt správcu tejto 

aplikácie, riešim to. Papcun – nechajme to na budúci rok. Uvidíme, ako budeme na tom 

s financiami. Máme toho veľa naplánované. Konfrontácia názorov. Biroš – budeme riešiť 

otázku redizajnu webovej stránky obce v zmysle platnej legislatívy. Momentálne sme za 

zenitom. Osobne ja by som odporúčal schváliť redizajn. Starosta obce požiadal predsedu 

návrhovej komisie, aby predniesol návrh na uznesenie. Predseda návrhovej komisie predniesol 

návrh na uznesenie 

Obecné zastupiteľstvo v Richnave 

 

a) berie na vedomie 

Informáciu – elektronické úradné tabule, redizajn webovej stránky obce 

 

b) poveruje 

starostu obce, aby zabezpečil zmenu rozpočtu – finančné krytie výdavkov spojených 

s  redizajnom webovej stránky obce. 

 

Za predložený návrh hlasovali poslanci: Anna Čechová, Mgr. Jozef Horváth, Bohuš 

Klempár, Mária Macejková, Peter Matuščák, Ľuboš Ondáš, Marek Papcun, Ján Richnavský, 

Milan Richnavský. Proti: 0 Zdržali sa hlasovania: 0 

 

7. Vyjadrenia a podnety občanov 

Starosta obce p. Peter Biroš otvoril rozpravu: 

Ondáš -  vodný zdroj, nanitovať spodný plech na bráne.  

Richnavský Ján – zrkadlo pri Emilovi Richnavskom, nebezpečný úsek. Matuščák – je potrebné 

nainštalovať dopravnú značku prednosť v jazde. Biroš – existujú pravidlá, kde môžeš nemôžeš 

inštalovať zrkadlá.  

Macejková – Spodná ulica – jednosmerka, autá tam chodia, ako blázni. Biroš – podnet je. 

Zistíme na stavebnom úrade. Vyjadrenia od kompetentných orgánov. 

Klempár Bohuš – cesta, voda, nič sa nerobí v osade. Nerieši ta to. Matuščák – rieši sa to. 

Klempár - ak by sa to riešilo, bol by výsledok. Biroš – teraz by som ti zodpovedal na túto otázku, 

či sa veci riešia, alebo nie. Rád by som zodpovedal túto otázku. Mal som pracovné stretnutie 

s projektantom, ktorý riešil kanalizáciu obce, riešilo to pred 20 rokmi dozadu, pozná miestne 

pomery, čo sa týka vody, geodetické podložie, neviem, čo všetko. Hovoril o tom, že nie je 

ochotný riešiť veci pre obec Richnava. Prehovoril som ho. Ide s nami do toho. My potrebujeme, 

čo v najbližšom čase riešiť rozvojovú komisiu a prejednať tieto veci. To znamená, ideme do 
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projektovej dokumentácie na kanalizáciu + geodet zameranie. Veci už sú v štádiu riešenia. 

Ľudia už sú oslovení. Musíme tieto položky zapracovať do rozpočtu. Najprv do komisie 

následne do rozpočtu. V rozpočte v súčasnosti máme finančné krytie na geodeta a projektovú 

dokumentáciu. Urobíme rozpočtové opatrenie, nie sú to veľké peniaze. PD na stavebné konanie 

3000, € vo sa týka vody . 3000 € na kanál, geodetické zameranie, výškopis, polohopis. Robíme 

na tom, pán tu bol minulý týždeň vo štvrtok. Je veľmi znalý problematiky. Chce nám pomôcť. 

Je to v takej prípravnej fáze. Máme tu predpripravené projekty z roku 2014. Môžem Vám ich 

ukázať. Je tam komplet celá obec, čo sa týka kanálu. Telefonoval som s pánom z Podtatranskej 

vodárenskej spoločnosti - riaditeľovi. Mali sme pracovné stretnutie. Informoval som sa, či chce, 

resp. nechce ísť do projektu. Voda pre našu obec. Prisľúbil, že áno. Ideme do toho. Budeme 

riešiť aj kanalizáciu, geodetické zameranie, výškopisy, polohopisy. Je to príprava na budúci rok 

budú Výzvy kanál, voda. Mám plány v kancelárii, môžem Vám ich doniesť. Niekedy predtým, 

ako viete bola obec Kluknava do toho zapojená. Veci riešila len pre seba mimo Richnavy. Boli 

navrhnuté tie veci. Nebol tam započítaný ani Zlatník, ani za Rorami. Dokonca som sa dozvedel, 

že úsek za Rorami bol pojatý do Kluknavy. Kluknava robila projekt na Richnavských 

pozemkoch. Nechápem, ako to mohol niekto zakresliť na inom katastrálnom území. To je čistá 

záhada. My sme s p. Ing. Javorskou preukázali, čo vlastne od nich chceme. Tieto veci budeme 

riešiť cez rozvojovú komisiu. Budeme sa snažiť doladiť tieto veci. Skrátka celú štruktúru toho 

projektu má, prenesie ju do novej formy, aktualizuje. Zapracujeme pripomienky, kde, čo, ako. 

V tomto projekte nebola plánovaná voda do osady. Pôjdeme pod železničný most ku osade 

voda na lúku, ako sme rozprávali, občianska vybavenosť. Na tieto veci bude musieť byť 

vypracovaná PD. Prejednáme to na jednej, dvoch, troch komisiách. Prosím Vás, aby sme to 

riešili intenzívne. Čas jednoducho ide. To znamená voda, kanál. Ďalej sme riešili veci okolo 

elokovaného pracoviska. Vieme dobre, že  JUDr. Sotolář sa odmlčal. Vyzýval sme ho mailom, 

aj telefonicky aj sms.  Tlmočil som mu aj Váš názor, že sme už dvakrát preložili rokovanie OZ, 

lebo sme potrebovali riešiť Zmluvy odkúpenie pozemku, nemáme žiadnu zmluvu živú. JUDr. 

Sotolář mal pripraviť všetky podklady, ktoré vyplývajú zo zmluvy ohľadom elokovaného 

pracoviska. Ja budem  musieť na tom zapracovať. Riešili sme veci medzi tým s Kluknavou. ZŠ 

Kluknava si zobrali všetky veci, ktoré im prináležali z elokovaného pracoviska, vypratali 

budovu. Niektoré veci tam ešte ostali, lavice, stoličky, tabule, ktoré boli v katastrofálnom stave. 

To pôjde asi do kontajnera. Čechová – to si mali oni zobrať. Prečo my by sme mali platiť za 

vývoz. Biroš – keď im poviem, oni si pristavia kontajner. Na strope bolo inštalované asi 50 ks 

ohrievačov. Neboli v tej úrovni ako radiátory. Vrámci toho, že bola povodeň dali infražiariče 

dali na strop. Infražiariče demontované, zobrali. Ďalej sme mali tam aj znalca. Je potrebné 

budovu do konca roka pojať do majetku obce. Čo sa týka inventarizácie majetku. Ten týždeň 

bude znalecký posudok ohľadom stavby. Ďalej dal som vykopať sondy v rohoch. Objednaný 

statik, povedal, že je potrebné obnažiť základy. Základy sú odkopané do hĺbky 1,40 m. Statik 

skonštatoval: nosné priečky - vyhovujúce, základy - vyhovujúce, strop - vyhovujúci to 

znamená, že môžeme nadstavovať ďalšie poschodie.  Strecha samozrejme pôjde dole. Vnútorné 

priečky, ktoré boli dorábané a sú popukané pôjdu dole. Tento problém budem riešiť 

s projektantom. Dojednaný je projektant na štúdiu v spolupráci so statikom. Veci sú rozbehnuté 

musíme to dať prejednať komisii. Ako a čo plánujeme s tou stavbou riešiť. Čechová – p. starosta 

je potrebné riešiť problém s JUDr. Sotolářom. Brzdí nám všetky veci. Richnavský Milan - keď 

mu pozastavíte platby? Ak by mu neprišli mesiac peniaze na účet, asi by sa spamätal. Nie je to 
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možné, že príde raz do roka. Neplní si zmluvné povinnosti. Biroš – musíme na to bližšie pozrieť 

na zmluvy. Dáme informáciu na súhrnný mail, že s nami nekomunikuje, či má zdravotné 

problémy, alebo? To sa týka elokovaného pracoviska. Veci sú rozriešené. Prejednáme to 

v komisii, aby sme mohli zadať zákazku projektantovi. Následne podať žiadosť o NFP na 

túto budovu. V komisii sa musíme dohodnúť, na aký účel ju využijeme. Nám to vychádza na 

99%, že by to bola ďalšia materská škôlka. Nič iné. Teraz sa vrátim k súčasnej MŠ sme o krok 

vpred máme verejného obstarávateľa na vo stavebné práce. Riešime podpis zmluvy vo na 

všetky práce. Ak bude ukončené vo na hlavnú aktivitu – stavebné práce môžeme podať žiadosť 

o NFP. Jedná sa o investíciu v hodnote 2,5 mil. €.  Ak to pôjde tak, ako sa si myslím, mohli by 

sme na jar stavať. Táto vec je rozbehnutá. Škôlka je rozbehnutá. Jednali sme ohľadom vody 

a kanál. Ďalšia informácia DHZ. Riešili sme to na predchádzajúcich zastupiteľstvách. Sme 

v štádiu vypovedania zmluvy. Sme v riešení Salugová, Kurilla Ján, Béreš – predseda DHZ. Na 

stretnutí sme sa dohodli, že to tiež pôjde do komisie. Obec zriadi DHZO. My, ako obec budeme 

diktovať, čo je potrebné vykonávať. Máme návrh na Štatút, dali sme vypracovať Zriaďovaciu 

listinu a ďalšie veci, čo musíme kúpiť do konca roka. Konzultoval som na inštitúciách, čo je 

potrebné vybaviť. Musíme ísť pozrieť do požiarnej zbrojnice so statikom.  Je v takom stave, že 

môže budova spadnúť. Klempár – chcel by som sa opýtať, kedy budú Rozvojové tímy? Biroš 

– moment, teraz som podal informáciu o DHZO. Musíme riešiť Zmeny a doplnky Územného 

plánu, cez rozvojovú komisiu. Je potrebné vypracovať náčrt týchto vecí. Musím osloviť 

zhotoviteľa, ktorý bude robiť tento projekt, p. Pastiran. Máme rozrobené aj Zmeny a doplnky 

ÚP. Cesta osada – telefonoval som s p. Šustrom, musíme zorganizovať väčšie pracovné 

stretnutie, čo a ako ďalej. Má nové poznatky. Dáme to dohromady. Závisí to od Zmien 

a doplnkov ÚP obce Richnava. Ďalšia vec. Bol som pozrieť na ambulanciu, dokončujú 

vybavenie možno ju spustia už v 11/2023. Robí sa na milión frontoch. Ak niekto povie, že sa 

tu nič nerobí, je to jeho chyba. Veci riešime od rána do večera a od večera do rána. Niekedy je 

to už cez hranu. Cintorín som riešil viac ako dva týždne. Riešil som to cez aktivačných, ďalej 

Peter Matuščák veci riešil. Bolo to strašne zanedbané. Neviem spočítať ani koľko áut sa 

vyviezlo neporiadku. Orezané tuje, vyzerajú, ako vyzerajú. Ináč sa to riešiť nedalo. Vo vnútri 

sú úplne suché. Budeme musieť dať žiadosť, aby išli všetky dole. Richnavský Milan – to sa 

opuká na jar.  

Richnavský Milan – ako je s vodou na cintoríne, fungujú všetky ventily? Matuščák – všetky 

ventily nefungujú. Je potrebné vypustiť vodu, zazimovať vodovod na cintoríne. Biroš – na tie 

ventily ešte pozrieme. Na konci v tej rúre je ventil, ktorý je potrebné zatvoriť. Vypustiť vodu 

samospádom tak, že sa otvoria všetky ventily.  

Biroš - Riešime Rozvojové tímy. Posielali sme podklady na zverejnenie výberových konaní. 

Dnes to mali odobriť, nemám informáciu. Budú zverejnené výberové konania. Byrokracia je 

tam neskutočná. MOaPS – komplet oblečenie na jar, leto, jeseň, zimu. Topánky, ponožky, 

čiapky a neviem čo všetko. Menšie veci je potrebné dokúpiť. Baterky, telefóny. To budeme 

riešiť až na budúci mesiac. Toho mesiaca už toho bolo veľa.  

Klempár Bohuš – súpisné čísla už 16 rokov nemáme. Biroš - keď budú vysporiadané pozemky, 

každý si bude môcť odkúpiť daný pozemok pod svojou stavbou, tým pádom sa zlegalizuje 

stavba, keď bude stavba vyhovovať. Následne sa to bude riešiť. Minulý týždeň sme boli na 

školení pozemkové úpravy v Margecanoch, boli akademici z Bratislavy z právnickej fakulty 

ohľadom pozemkových úprav. Každý čaká, čo bude po voľbách nové osadenstvo na 
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Pozemkovom úrade. Akademici rozprávali, že najväčší problém SPF. Oni nie sú limitovaní 

dátumami, povinní odpovedať na list, keď si obec podá žiadosť. Vôbec nemusia odpovedať na 

daný list. Je to veľký problém. Neviem, či sa bude nová Vláda s tým zaoberať. Každá inštitúcia 

má podľa určenú lehotu či 30 až 60 dní sa vyjadriť k žiadosti. Pozemkové úpravy na MRK 

osady by mali začať na jar budúceho roka. Klempár Bohuš – ja som počul niečo inšie. Súpisné 

čísla nám boli odobraté skrz úrad za Harmanovej. Teraz to úrad musí dať do poriadku. Tak to 

je. Ja som s ním rozprával. Biroš – s kým? Klempár – JUDr. Sotolářom. Čechová – vidíš starosta 

a tebe nedvíha. Biroš – to je kameň úrazu. Keď máš nejaké poznatky, je potrebné ich napísať. 

Pripravíš bod do zastupiteľstva. Klempár – ja som tieto slová od neho nepočul. Ja mám na neho 

kontakt. Biroš – tak vybav. Klempár – ja nie som starosta. Biroš – ja idem chronologicky. 

Klempár – ty si starosta, vybav. Konfrontácia názorov.  

 

8. Záver 

Starosta obce skonštatoval, že program 10. zasadnutia obecného zastupiteľstva sme 

vyčerpali a ukončil rokovanie. 

V Richnave 30.10.2023 

Zapísala: Mgr. Viera Bačová                                            Peter  B i r o š 

                                                                                        starosta obce  

 

 

Overovatelia zápisnice: 

 

Ľuboš Ondáš 

Anna Čechová 

 


